
Rok 1959 

     Rok 1959 je v našej obci rokom budovateľského úsilia. V priebehu roka bolo 

vybudované mnoho rodinných domčekov a čo je hlavné výstavba družstevného 

kravína bola ukončená. O včasné a úspešné dobudovanie sa zaslúžili hlavne 

družstevníci, ktorí sústavne pracovali na výstavbe, ale taktiež i brigády, ktoré 

boli organizované pri výstavbe. cestou dedinských organizácii a hlavne brigády, 

ktoré organizoval SOKOL veľmi účinne pomohli pri výstavbe kravína.     

Výstavba kravína bola sfotografovaná a snímok bol uverejnený v krajskom 

časopise „Cieľ“. Takto mohli lietavskí družstevníci koncom roku sústrediť hovädzí 

dobytok do novo -vybudovaného kravína. 

     Jednou z najvýznamnejších budovateľských úloh je započatie výstavby 

„Deväťročnej strednej školy.“ S výstavbou sa započalo v druhej polovici tohto 

roku, ale práce veľmi rýchle pokračovali a tak ešte do konca roku bolo vybudované 

prízemie celej školy.   Výstavba školy má byť ukončená v roku 1960 a odovzdaná 

do uživania tak, aby už nový školský rok 1960/61 bol zahájený v novej školskej 

budove. Týmto bude vyriešený najpálčivejší problém a to vyučovania školských 

detí a dochádzky do školy. 

     Taktiež veľkú radosť majú športovci a fanúškovia – priaznivci fudbalu, lebo 

sa započalo s výstavbou nového fudbalového ihriska na „Perinskej.“ 

     Ohrada okolo kostola bola v priebehu roka prevažne ukončená. Zásluhu na 

výstavbe majú lietavskí farníci.  

     Veľmi zlý hospodársky rok mal veľký vplyv na prácu, hlavne družstevníkov 

a ešte horšie sa celé počasie odzrkadlilo v dosiahnutých slabých úrodách, hlavne 

zemiakov. Celkové počasie ako keby sa z roka na rok posunulo a pravá zima sa 

prejaví až v druhej polovici januára, avšak na konto toho sa pretiahne zase 

v jarných mesiacoch. Celkové počasie z jari a začiatkom leta bolo veľmi horúce 

a bez dážďov.   Toto malo snáď najväčší vplyv na neúrodu zemiakov. V priebehu 

leta a žatevných prác boli zase sústavné dážde a nebolo možné pre veľmi špatné 

počasie ani žatvu ukončiť. Mladba obilia sa prevádzala za dáždivého počasia pri 

čom nastávali dosť značné straty u zrna a taktiež u slamy, lebo táto sa stohovala 

niekedy i dosť vlhká. 

Naproti tomu jesenné obdobie bolo veľmi suché až do neskorej jesene. Pre tak veľké 

sucho veľmi ťažko sa prevádzala vykopávka zemiakov a čo bolo ešte najhoršie, že 



sa nedalo vôbec siať oziminy.   Z týchto príčin sejba ozimín bola prevádzaná veľmi 

neskoro a mnohé oziminy do napadnutia prvého snehu veľmi slabo zišli. Práce na 

poli boli prevádzané spoločne všetkými družstevníkmi. Pri letných prácach 

vypomáhali tieto zvládnuť časté brigády organizované miestnými zložkami 

a z patronatného závodu „Drevoimpregny.“ Pri vykopávke zemiakov hodne 

pomáhali žiaci tunajšej Osemročnej strednej školy celodennými brigádami. Celkové 

možno je vidieť, že tunajšie JRD sa v priebehu roka a z roka na rok hospodárský 

upevňuje. V zimných mesiacoch prebiehala Družstevná škola práce na ktorej 

tunajší družstevníci mali možnosť získať teoretické a praktické vedomosti hlavne 

na úseku živočíšnej a rastlinnej výroby. 

     Na poli kultúrnom sa hodne v priebehu roka urobilo. Osvetová beseda na čele 

so skúseným hospodárom Mikulášom Furmánkom organizovala, na každú sobotu 

a nedeľu celovečerný film. Filmy premietal Ignác Tomaščík a Alojz Brezáni na 

filmovom aparáte Osvetovej besedy. Okrem toho Osvetová beseda nacvičila 

divadelnú hru od maďarského spisovateľa Konya pod názvom „Svadobný závoj“ 

s ktorou sa tunajšiemu obecenstvu predstavila po prvýkrát na Štedrý večer.  

S divadelnou hrou lietavskí ochotníci sa predstavili i v obci Kľače v okrese Rajec. 

Súčasne v tomto roku boli do tunajšej obce zakúpené 2 televízory z ktorých jeden 

zakúpila Osvetová beseda pre miestných občanov, aby títo mali možnosť sledovať 

na obrazovke všetky podujatia či už na poli kultúrnom, športovom, ale aj hlavne 

na poli politickom. 

     Snáď najväčšiu radosť pre priaznivcov športu urobil fudbalový oddiel, ktorý sa 

prebojoval po ukončení jarnej sezóny na prvé miesto a tak postúpil zo 4.triedy do 

tretej okresnej súťaže. Činnosť fudbalového oddielu rástla čím ďalej tým lepšie 

a tak i výkon jednotlivcov a celého kolektívu sa stále zlepšoval a výsledok toho 

bol ten, že fudbalová jedenástka i v tretej triede v prvej polovici obsadila prvé 

miesto a tak prezimuje v tejto súťaži ako nováčik na prvom mieste. Je to veľký 

úspech a je nádej, že ak sa výkon fudbalistov v jarnej súťaži v roku 1960 ešte 

zlepší môžu postúpiť do medziokresnej súťaže. Toto by bol veľký úspech všetkých 

športových funkcionárov aktívných fudbalistov a všetkých občanov milujúcich 

šport. 

     24.októbra tohto roku prišli na priateľskú návštevu do našej obce traja 

komsomolci zo Sovietskeho sväzu, aby spolu s našími sväzákmi a občanmi si 



podiskutovali o problémoch týkajúcich sa medzinárodnej situácie, vzťahoch nášho 

ľudu k Sovietskemu sväzu a o priateľstve medzi oboma krajinami. 

     V organizovaní služieb pre pracujúcich a hlavne pre pracujúcich 

v poľnohospodárstve zavítala do našej obce i pojazdná vesna. Pri tomto 

pojazdnom obchode, ktorý chodil pravidelne každý mesiac do našej obce si mohli 

naši družstevníci i počas veľmi vážnych a naliehavých prác nakúpiť textilný tovar 

a šatstvo podľa potreby a nemuseli tak k vôli nákupu utekať do mesta, strácať čas 

práve v období, kedy je na našom poli najviac treba pracovných rúk. V priebehu 

roka došlo k zmene predsedu JRD. Predsedom JRD bol zvolený na členskej 

schôdzi dovtedajší riaditeľ Osemročnej strednej školy, s. Jozef Pecho. 

     V tomto roku podľa štatistických údajov sa narodilo v tunajšej obci 41 detí. 

Sobášov bolo 16. Zomrelo 5 ľudí. Rozvod manželstiev doteraz v tunajšej obci 

nebol úradne zaznamenaný. 

 


